



ក្រសួងសេដ្ឋកិច្ច និង ហិរញ្ញវត្ថុ

អគ្គនាយកដ្ឋានពន្ធដារ

លេខ ២៨៦ អពជ

រាជធានីភ្នំពេញ, ថ្ងៃទី ០៩ ខែ ២២១១ ឆ្នាំ ២០១៥

សេចក្តីជូនដំណឹង

ស្តីពីការដាក់លិខិតប្រកាសនិងបង់ពន្ធដាត់ប្រចាំឆ្នាំ២០១៥

អនុលោមតាមខ្លឹមសារក្រឹត្យច្បាប់លេខ ២២ ក្រ.ច ចុះថ្ងៃទី ១៤ ខែ មិថុនា ឆ្នាំ ១៩៨៨ ស្តីពីពន្ធព័ន្ធដារ និងមាត្រា ៣៩ នៃច្បាប់ស្តីពីហិរញ្ញវត្ថុសម្រាប់ការគ្រប់គ្រងឆ្នាំ ១៩៩៥ ដែលប្រកាសឱ្យប្រើដោយព្រះរាជក្រម លេខ ១១ ន.ស ៩៤ ចុះថ្ងៃទី ៣១ ខែ ធ្នូ ឆ្នាំ ១៩៩៤ និងសារព័ត៌មានលេខ ០០៤ សហវ ចុះថ្ងៃទី ១៤ ខែ វិច្ឆិកា ឆ្នាំ ២០០៧ ស្តីពីការអនុវត្តពន្ធព័ន្ធដារ និងបទប្បញ្ញត្តិស្តីពីពន្ធដារ អគ្គនាយកដ្ឋានពន្ធដារមានកិត្តិយសសូមជម្រាបជូន ដំណឹងដល់ លោក-លោកស្រី ជាអភិបាល បណ្ឌិតការ ឬកម្មសិទ្ធិករ របស់សហគ្រាសទាំងអស់ប្រាប់អំពីកាតព្វកិច្ច ដាក់លិខិតប្រកាស និងបង់ពន្ធព័ន្ធដារប្រចាំឆ្នាំ២០១៥ ដូចខាងក្រោម៖

១- ពន្ធព័ន្ធដារសម្រាប់ឆ្នាំ២០១៥ ត្រូវចាប់ផ្តើមអនុវត្តចាប់ពីថ្ងៃទី ០១ ខែ មករា ដល់ថ្ងៃទី ៣១ ខែ មីនា ឆ្នាំ ២០១៥។

២- អាជីវកម្មដ្ឋាន ដែលប្រកបមុខរបរប្រើប្រាស់ប្រភេទ ត្រូវបង់ពន្ធព័ន្ធដារផ្សេងៗគ្នា ទៅតាមប្រភេទមុខរបរ នីមួយៗ ហើយបំណុលពន្ធព័ន្ធដារសម្រាប់មុខរបរនីមួយៗ។

៣- អាជីវកម្មដ្ឋាន ដែលមានសាខានៅតាមខេត្ត-រាជធានីតែមួយ ដែលរួមគ្នាលក់ដូរ ឬផលិតមុខទំនិញ ដូចគ្នា មិនចាំបាច់បង់ពន្ធព័ន្ធដារផ្សេងគ្នាទេ។ ប្រសិនបើអាជីវកម្មដ្ឋាន ដែលមានសាខានៅតាមខេត្ត-រាជធានីផ្សេងគ្នា ត្រូវបង់ពន្ធព័ន្ធដារនៅតាមខេត្ត-រាជធានីដែលសាខានោះស្ថិតនៅ។

៤- បំណុលពន្ធព័ន្ធដារមានតម្លៃតែចំពោះអ្នកដែលមានឈ្មោះក្នុងបំណុលពន្ធព័ន្ធដារ។ ករណីមានការផ្លាស់ប្តូរ ទីកន្លែងទៅខេត្ត-រាជធានីផ្សេង ឬផ្លាស់ប្តូរមុខរបរអាជីវកម្មថ្មី ត្រូវបង់ពន្ធព័ន្ធដារជាថ្មីម្តងទៀត។

៥- អ្នកជាប់ពន្ធត្រូវមានកាតព្វកិច្ចបង់ប្រាក់ពន្ធឱ្យបានត្រឹមត្រូវ ទៅតាមពេលវេលាដែលបានកំណត់។ ក្នុងករណីមិនបានបង់ ឬព្យាយាមគេចវេះពីការបង់ប្រាក់ពន្ធព័ន្ធដារ ឬមានការក្លែងបន្លំបំណុលពន្ធព័ន្ធដារ នឹងត្រូវទទួលរងនូវ ទោសទណ្ឌដូចមានចែងក្នុងច្បាប់ស្តីពីសារពើពន្ធ និងបទប្បញ្ញត្តិស្តីពីពន្ធដារ។ អ្នកជាប់ពន្ធត្រូវដាក់តាំង ឬព្យួរបំណុល ពន្ធព័ន្ធដារ នៅទីកន្លែងប្រកបអាជីវកម្មគោលដើមរបស់ខ្លួន។

ម្យ៉ាងវិញទៀត យោងតាមប្រកាសលេខ ១១៣៩ សហវ.ប្រក ចុះថ្ងៃទី ៩ ខែ តុលា ឆ្នាំ ២០១៤ ស្តីពីការ ចុះបញ្ជីពន្ធដារ លោក-លោកស្រីត្រូវមានកាតព្វកិច្ចធ្វើបច្ចុប្បន្នភាពព័ត៌មានសហគ្រាសរបស់លោក-លោកស្រី ប្រសិន បើសហគ្រាសនោះបានចុះបញ្ជីពន្ធដារមុនថ្ងៃទី០១ ខែវិច្ឆិកា ឆ្នាំ២០១៤។ អាស្រ័យហេតុនេះ លោក-លោកស្រីត្រូវ បំពេញពាក្យស្នើសុំធ្វើបច្ចុប្បន្នភាពព័ត៌មាន និងប្រគល់ជូនរដ្ឋបាលសារពើពន្ធ ទើបលោក-លោកស្រីទទួលបានបំណុល ពន្ធព័ន្ធដារ។

អគ្គនាយកដ្ឋានពន្ធដារសង្ឃឹម និងជឿជាក់ថា លោក-លោកស្រីជាអភិបាល បណ្ឌិតការ ឬកម្មសិទ្ធិករ របស់សហគ្រាស ពិតជាយកចិត្តទុកដាក់អនុវត្តតាមខ្លឹមសារនៃសេចក្តីជូនដំណឹងនេះ។

ប្រតិភូរាជរដ្ឋាភិបាល
ទទួលបន្ទុកវិទ្យាស្ថានអគ្គនាយកដ្ឋានពន្ធដារ
គង់ វិបុល